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Čtyřdenní kongresový program nabídl tisícům účastníků nepřeberné množství informací z oboru 

parodontologie a implantologie. 

Program samotného kongresu probíhal v rozsáhlém kongresovém centru RIA a byl rozdělen do 

několika sekcí – parodontologtické, implantologické, kombinovaná problematika, výzkum, sponzorské 

přednášky a posterová sekce s diskuzí k vybraným posterům. Součástí programu byla i výstava s možností 

vyzkoušet nové pomůcky a materiály v oblasti zubní hygieny – někdy až kuriozní jako elektrický mezizubní 

kartáček. Ve velmi bohatém programu se dalo celkem spolehlivě orientovat pomocí aplikace pro mobilní 

telefon. 

 Ze čtvrteční dopolední nabídky odborných sdělení jsem si vybrala sekci, kde se autoři zabývali 

problematikou zachování zubů a strategií léčby pokročilých paro-endo lézí, tedy otázkami, kdy ještě zuby 

zachovat, kdy zuby extrahovat a kdy se rozhodnout pro implantaci, ortodontickou léčbu či autotransplantaci 

zubu. 

 Odpolední blok přednášek na téma „The human microbiome“ z oblasti výzkumu lidského 

mikrobiomu a jeho role pro lidský organismus byl velmi poutavý a některé závěry přednášejících vědců až 

převratné. Přednášející Dr. Egija Zaura z Nizozemska dokonce označila olizování dětského dudlíku 

matkami za to nejlepší, co může matka udělat pro dobrou imunitu svého dítka. 

 Hlavním tématem pátečních přednášek bylo chirurgické řešení krytí gingiválních recesů. Přednášela 

špička v oboru evropské parodontologie: Otto Zuhr, Francesco Cairo a Anton Sculean. Na toto téma 

pokračoval i odpolední blok, kdy Giovanni Zucchelli v live přenosu z ordinace názorně předvedl a popsal 

techniku krytí gingiválního recesu pomocí pojivového štěpu. Za svůj chirurgický výkon sklidil potlesk 

vestoje. 

 Závěrečný sobotní blok přednášek byl nazván příznačně „Nightmare session“, kdy autoři uváděli své 

neúspěchy a komplikace po chirurgických výkonech na parodontu. 

 Celý kongres byl pro mě velkou inspirací, ale svým způsobem i satisfakcí, že ve svém oboru nejsem 

s nadsázkou řečeno „mimo mísu“. Za uhrazení kongresového poplatku, díky čemuž jsem se mohla této 

významné akce aktivně zúčastnit, České stomatologické komoře děkuji.  
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